
KU-møde hos PFG på Kaldred. 

Tidspunkt 6.11.2010 

 

Tilstede:  

Arne Boye-Møller (ABM), Felipe Cvitanich (FC), Ulrik Sørensen (US), Klaus Vang (KV), Kaj H. Pedersen 

(KHP), Øjvind K. Frank (ØKF), Morten Hugo Bennick(MHB) 

Agenda 

1)        Sidste referat  

2)        Eksterne relationer:  

        a.        Nyt fra HB          FC  

        b.        Nordisk møde           FC  
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        d.        IGC                    ØKF  

3)        Evaluering af 2010  

        a.        Trænings konkurrence         US  

        b.        For DM  

        c.        DM  

        d.        SAC  

        e.        VM  

        f.        Termik liga                  KV/ABM  

        g.        Talent aktiviteter         NL  

        h.        Junioraktiviteter          US  

        i.        PR                   MB/ØKF  

         j.        Uheld ved ankomst.  

4)                Diplomer:          FC  

5)                Rekorder:          KV  

6)                Kalender 2011          US  

7)                Unionshåndbogs rettelser 2011 (vi får en opdateret udgave inden mødet)  

        a.        Ankomst procedure         ØKF  

        b.        Vendepunkter          ØKF  

        c.        Regler i øvrigt          MB  

8)        Luftrum  

        a.        Billund  

        b.        Karup  

        c.        Tirstrup  

9)        Konkurrencer 2011  

        a.        Trænings konkurrence  

        b.        For DM  



        c.        DM  

        d.        SAC/Nordisk junior  

        e.        EM/VM  

        f.        Termik Ligaen           KV/ABM  

10)        Nationalholds træning 2011  

        a.        Talenter           NL  

        b.        Juniorer           US  

        c.        Seniorer           ABM/ØKF/US  

11)        Nationalholds udstyr          KV  

12)        Fly  

        a.        Booing regler  

        b.        Brug i 2011  

13)        PR  

        a.        Ekstern           ØKF  

        b.        Intern          MB  

        c.        Ny DSvU hjemmeside (konkurrence sider)  

14)        Budget 2011  

15)        EM 2013 til Danmark        US  

16)        Mødestruktur i vinteren  

17) Eventuelt 

 

 

Afbud:  

Nikolai Larsen 

0)  Nyt medlem i KU  

ØKF bød Kaj velkommen i KU og orientering om arbejdet i KU. 

 

1) Sidste referat. 

Referatet blev gennemgået og godkendt. 

 

2) Eksterne relationer. 

a. Nyt fra HB. 

Status på motor-falken blev gennemgået. 



FC skal holde et indlæg med visioner og ideer til forbedring af talentarbejde ved næste formandsmøde. 

Nyt oplæg fra DIF, lægger op til en justering af aldersgrænse for hvornår man er talent, afhængig af 

hvilken sportsgren der er tale om. 

 

Forbund skal justerer regler således at det passer til nuværende regler?     

 

b. Nordisk møde. 

Nordisk møde blev afholdt under det bedste flyvevejr i sæsonen 2010.    

 

Island har lav aktivitet og har svært ved at være med på nordiske tiltag, Finland deltager i mindre grad 

men meldte afbud til NJGC, Sverige har haft stor nedgang i antal medlemmer, Norge samme 

medlemsudvikling som DK. Både Sverige og Norge er meget interesseret i udvikling af Junior området. 

Der kommer Fælles EU-regler for uddannelse/ Certifikater, der forventes nordisk samarbejde på 

implementering af disse. 

 

Nordisk Junior Mesterskab blev diskuteret og KU mener fortsat at deltagerantallet er for lav. 

Mesterskabet kunne være en del under SAC for at højen niveauet.  FC undersøger om de andre nordiske 

lande er interesseret i dette tilbud.  

c. Arnborg. 

Orientering fra KV. 

Mogens Hansens Rapport for SAC er taget til efterretning. 

Flyværksted på Arnborg 

Brug af centerets fly.       

Der skal en Assistent til at lede Arnborg i sæsonen, Jannie med altid sprudlende humør gjorde i sæsonen 

2010 et kanon-arbejde med holde Arnborg kørende. 

 

d. IGC.  

Ikke typecertificeret fly skal kunne deltage i Konkurrencer. Hvis reglerne ændres således at kun 

typecertificeret fly kan deltage i konkurrencer, vil det få sporten til at stagnerer.  som minimum bør 

deltagelse tillades, så længe en typecertificering pågår. 



 

 

3) Evaluering af 2010 

Tilskudsregler for konkurrencer blev gennemgået 

 

a. Træningskonkurrence. 

Var tilfreds med forløbet og resultatet. Der skal ved fremtidig planering tages mere hensyn 
til fx. DIKO datomæssigt så flere kan deltage i begge dele.  

 

b. For DM. 

Fin konkurrence med 25 deltagere. 

c. DM. 

Forårs DM: Rapport endnu ikke modtaget. FC har fået mundtlig tilbage melding fra Poul Hørup hvor han 

tilkendegiver at han ikke ønsker at være DM-chef 2011. KU takker for den meget store indsats som Poul 

Hørup har gjort gennem de sidste mange år. Ulrik Eilert skal være DM chef i 2011. 

d. SAC. 

Rapport modtaget fra Mogens. 

 

e. VM. 

Slovakiet: Dårligt Vejr og opgaver på kanten, flyvninger over ulandbart område.  

 

Vi har ikke fået nogen tilbagemeldinger fra piloterne   

God placering i klub-klasse 

Ungarn: Dårlig organisation, Dårlig opgaver og Dårlig plads.. Gode placeringer i Åben og 15m 

 

f. Termik Liga.  



Der er bred opbakning om termik-ligaen, der blev diskuteret forskellige løsninger til at gøre termik-

ligaen endnu bedre. ABM orienterede lidt om teknikken bag ved SoarTask og begrænsninger i 

programmet, som forsat forbedres.. Forslag kan sendes til helpdesk@termik-ligaen.dk  

 

g. Talent Aktiviteter 

NL ikke til stede 

 

h. Junioraktiviteter 

US orienterede om velforberedte Juniorer, KU takker for alle dem som vi har kunnet låne fly af, både når 

det drejer sig om Discus 2a og andre gode fly 

 

i. PR. 

DR lavede en rigtig god udsendelse om flyvning, dog havde man lidt svært ved at forklarer hvorledes at 

opgave-typerne virkede, Udsendelsen vil blive liggende på nettet. Og den kan selvfølgelig bruges i PR-

sammenhæng. 

 

j. Uheld ved ankomst. 

Der ligger ingen havari-rapport til baggrund for at kunne diskutere emnet. 

 

4) Diplomer 

FC har ryddet op således at næsten alle sager er blevet færdigbehandlet. Der laves en liste over alle 

diplomer. Den indsendte dokumentation lader noget tilbage af ønske. KU gør tiltag for at gøre 

Sportsvidnerne bedre til at checke dokumentationen. FC har en lavet et nyt ansøgningsskema. 

 

5) Rekorder. 

Skemaet rekordansøgningen skal opdateres. AMA, KV og MHB opdaterer området. En rekord blev 

underkendt da det kom frem at den ikke opfyldte kriteriet med hensyn til >1 km/t kravet. Fejlen var helt 

og holdent KU’s 

 



6) Kalender 2011 

Der er mange konkurrencer som skal koordineres og en del lapper ind over hinanden. AB skal orienteres 

om Konkurrencer på Arnborg. KU skal bruge den google-kalender som ABM har lavet for at holde styr på 

konkurrencerne 

 

7)  

a:Forslag til ny ankomst-procedure  

Emnet blev diskuteret varmt. KU går ind for indførelsen af en 3 km ankomst ring. Reglerne blev 

diskuteret. Det er vigtigt at vi ikke kommer til at lave en hovsa løsning så diskussion forsætter.  

b:Vendepunkter 

US kommer med Oplæg til 70/90 nye vendepunkter til DM kataloget. 

 

c:Regler i Øvrigt 

Konkurrence-regler MHB/ABM gennemgås i løbet af vinteren  

Diplom regler Felipe 

 

8) Luftrum 

Billund 

Der skal gennemgås regler med Billund og der skal laves aftaler langt tid før DM/SAC, for at sikre de 

bedst mulige betingelser under konkurrencen 

 

Karup 

Ingen problemer. 

 

Tirstrup 

Tirstrup skal informeres mere om hvad svæveflyvning går ud på 

 



9) Konkurrence 2011. 

a. Træningskonkurrencen   

US for styr på det. 

b. For-DM:  

Der bør være ekstra slæbefly. 

d. SAC/Nordisk Junior 

NJ Diskuteres stadigt. Hvis det bliver aktuelt skal vi have reglerne oversat 

e. DM 

I.a.b. 

e. EM/VM 

Der skal i god tid siges hvorvidt man vil/ikke-vil deltage i en specifik konkurrence.  Hvis man overskrider 

sidste frist for KU's tilmelding så skal der betales deltager gebyr hvis man melder fra. 

Det kvindelig landshold bør deltage i nationale konkurrencer, falder de nationale konkurrencer sammen 

eller er meget tæt på hinanden tidsmæssigt, så viger de nationale for EM/VM 

 

f. Termik Ligaen KV/ABM 

Pokaler  skal på Agendaen til Repræsentantskabsmødet. (FC), ABM kommer med oplæg. 

Nye vendepunkter inden 1/1-2011 

 

 

10) Nationalholdstræning.  

Senior nationalholdstræning. Emnet skal gennemgås igen senere. 

  

Hvordan giver DIF mere tilskud i forbindelse med konkurrenceflyvning?  

Rådgivning mangler.. 

 

 



11)  Budget 

Gennemgang og godkendelse af budget 

 

12) Fly. 

Booking regler blev gennemgået, og sidste års "Hemmelige" booking af fly og hytter bør ikke gentages. 

Antenne mangler  

Klaus orienterede om de nye regler  

 

13) PR. 

Ekstern. 

i.a.b    

  

Intern. 

MHB/US skriver til DM 2011 

2-Sæddet flyvning til DM/SAC, Emnet blev diskuteret. 

 

17)  Eventuelt 

E-mail's liste over alle Nationalholdspiloter. Der bør der være en fælles e-mail liste som vi kan sende 

rundt. 

 

Alt administrativt arbejde skal være afsluttes den 1/2. Opgaver efter den dato, bliver udskudt til næste 

året efter. 

Unions forum bliver ikke kun brugt at Unions medlemmer bør dette ændres?,  

Generel holdning til Unions forum skal det være et Åbnet / Lukket forum, Spørgsmål til HB. 

 

For referat 

Morten Bennick 


